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Je čas 
odpočívat

Milí žáci a kolegové,

už je tu zase měsíc červen a  všichni se 
jistě těšíme, že si budeme moct trochu 
odpočinout a věnovat se něčemu jinému, 
než je škola. Možná trochu plánovat 
a  přemýšlet, bavit se, prostě si užívat 
naplno letní prázdniny. Ale těch několik 
týdnů volna nemusí a  nesmí být jen čas 
nicnedělání, můžeme uskutečnit věci, 
na  které nemáme během roku čas. 
A  hlavně máme příležitost trávit pěkné 
chvíle se svými rodinami a přáteli.

Přeji vám krásné letní prázdniny a s nimi 
spojenou velkou porci nezapo menutel
ných zážitků, krásných setkání, odpočinku 
či nových poznání. Užijte si dovolené 
a  načerpejte dostatek energie na  naši 
další společnou cestu od září tohoto roku.

Krásné léto!

Mgr. Kamil Novák

Matrix start
(Brno 17. 5.)

Radost a euforie zavládla u dvou našich žákyň, které se probojovaly do semifinále mezinárodní 
soutěže. Soutěžilo se v dámské a pánské kategorii. Naši školu reprezentovala Jana Padělková 
z třetího ročníku a Daniela Štanclová z druhého ročníku. Obě byly vybrány a bojovaly v katego-
rii Balayage, což je módní technika zesvětlování vlasů. Janě se podařilo stoupnout si na bednu 
vítězů a skončila na druhém místě. Úspěšná byla i Daniela, která se umístila v první polovině.

UOV oboru kadeřník
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A K T U A L I T YA K T U A L I T Y
Prázdninový provoz 
ve školním kadeřnictví
Rádi bychom Vás pozvali na  letní 
prázdninový provoz do našich škol-
ních kadeřnictví - v  Náměšti nad 
Oslavou a  v  Třebíči na  Otmarově 
ulici.

Budeme se na  Vás těšit v  těchto 
dnech: 15. - 17. 7. 2024 a 12. - 15. 8. 
2024

Otevírací doba v  kadeřnictví : 
Náměšť nad Oslavou 8.00 - 14.30 
hod, Třebíč 9.00 - 15.30 hod.

Přejeme Vám krásné letní dny
Tým kadeřnic

Ilustrační foto (zdroj: Pexels)

Foto: Engin Akyurt

A teď už naostro!
(Třebíč červen)
V červnu máme odbor-
ný výcvik ve  školních 
kadeřnictvích, které 
je otevřeno pro veřej-
nost.  Vystřídali jsme tím 
3. ročník, který teď koná 
závěrečné  zkoušky. Moc 
se nám tady  líbí, i  když 
to je  pro nás i  paní uči-
telky psychicky i  fyzicky 
náročné.  Nabrali jsme 
nové zkušenosti a  moti-
vaci do  druhého ročníku. 
Zjistili jsme, že komuni-
kace se zákazníky je  dů-
ležitá a  velmi  potřebná. 
Budeme moc rádi, když 
využijete naše služby 
a přijdete.

KA1

S P O L U P R Á C ES P O L U P R Á C E
Den dětí v mateřské škole
(Třebíč 30. 5.)

Pro děti z  MŠ Demlova si připravily program žákyně 1. a  2. roční-
ku oboru kadeřník. Zahrnoval pletení copů, malování na obličej a do-
časné tetování. Děti měly velký zájem o vše, ale pletení copů bylo nej-
větším lákadlem. I když se zúčastnilo hodně dětí, na každé se dostalo 
a odcházely spokojené. Věříme, že jsme také některé z nich nalákali 
ke studiu tohoto kreativního oboru. 

Simona, Radka, Adéla a Tereza (KA2), 
Nikol, Kristýna a Tereza (KA1)
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S T U D E N T IS T U D E N T I
Ondřej Loupal z RG2 v hledáčku školního časopisu
Na začátku tohoto školního roku měli studenti v předmětu anglická konverzace připravit krátkou prezentaci o sobě, škole a oboru, který studují 
a také o svých zájmech, plánech, oblíbených barvách...
Jedna prezentace byla hodně monotematická - pouze o sportu, soustředěních, vítězstvích. Ale díky tomu jsem se dozvěděla, že učím šampiona, 
vynikajícího sportovce. Zároveň jsem si vzpomněla na svého dřívějšího žáka Jirku Sýkoru, rovněž úspěšného sportovce, juniorského mistra 
světa v  desetiboji a  jeho praktickou maturitu z  cestovního ruchu v  Památníku Bible kralické, kterého jsem kdysi pro školní časopis rovněž 
vyzpovídala.

A uznejte, že Ondřej si rovněž zaslouží, aby-
chom se o něm dozvěděli více. Je studentem 
druhého ročníku oboru reprodukční grafik 
a  vzhledem k  jeho sportovní aktivitě má in-
dividuální studium. Pokud není na závodech 
nebo soustředěních, chodí do výuky a na pra-
xi. Bydlí v Trnavě.
Ondřeji, která je tvoje disciplína, odkdy se 
sportu věnuješ a kdo tě k sportu takzvaně 
přitáhl?

Je to královna všech sportů - atletika, já 
konkrétně běhám čtvrtku (400 m), mým ma-
teřským klubem je Spartak Třebíč. Mým tre-
nérem je pan Josef Vomela. Do  sportu mne 
zasvětili rodiče, kteří mají rádi sport, nedělají 
ho však na profesionální úrovni.
Byl si úspěšný od začátku sportování?

No, zpočátku mi to moc nešlo, zlom nastal 
až ve starších žácích, kdy jsme poprvé vyhrá-
li stříbro na  Mistrovstvích  ČR. To jsem běžel 
300 m.

A co úrazy?
No, to jsem dost smolař, předloni (2022) 

jsem měl 2x zlomenou ruku, bylo to 14 dní 
před Mistrovstvími Evropy, tak jsem tam bo-
hužel nejel, ale 2023 jsem již v  Jeruzalémě 
startoval.
Jak to máš s tréninky a životosprávou?

Hodně důležitý je spánek. Snažím se na-
spat denně cca 8 hodin. Samozřejmě je důle-
žitá strava, celková vyrovnanost a samozřej-
mě píle. Co se týče tréninku, závisí to v  jaké 
fázi je zrovna moje příprava. Na soustředění 
trénuji 8 - 9x týdně, doma 6x týdně a před zá-
vody 4 - 5x týdně.
A nyní se dostáváme k  tvým úspěchům, 
prosím, zmiň je.

Za největší úspěch považuji nejspíše 
národní rekord na  Mistrovství ČR v  Praze 
2023 (47:36), pak zlato z  Evropského olym-
pijského festivalu mládeže v  slovinském 

Mariboru (47:07). Velmi mne potěšilo vyhlá-
šení Sportovcem Třebíče 2023 a Sportovcem 
Vysočiny 2023.
Jaké plusy a  mínusy ti tento vrcholový 
sport přináší?

Jako plusy vidím cestování, kde se potká-
vám se závodníky z  jiných zemí a  prohlubuji 
si angličtinu a  jako mínus vidím, že sport mi 
zabere téměř celý můj volný čas.
A co tvoje plány do budoucna?

Tak v  rámci studia úspěšné dokončení 
oboru reprodukční grafik, pak bych si chtěl 
udělat maturitu a pak, ale to si raději nechám 
pro sebe... Z těch sportovních cílů bych chtěl 
obhájit titul z minulého roku a kvalifikovat se 
na MS Juniorů v Limě.

Ondřej je sympatický, cílevědomý mladý 
muž oddaný sportu. Přejeme mu, ať své cíle 
naplní a je se sebou spokojený. Děkuji za roz-
hovor. Daniela Vitásková

Ing. Daniela Vitásková
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Projekt Psaní od srdce ve třídách ADF1, KA1 a C2
(květen)
Smyslem projektu je přinášet radost 
seniorům a  přispívat k  odstraňování 
bariér mezi generacemi. Senioři často 
zažívají samotu a  trpí ubývajícími soci-
ální kontakty. Pro žáky prvních roční-
ků to byla příležitost prakticky využít 
učivo českého jazyka o zásadách psaní 
osobních dopisů i  poznatky z  občan-
ské nauky  o  etapách vývoje člověka, 
ale zejména projevit empatii. Jeden 
z  dopisů směřoval muži do  Domova 

pro seniory ve  Velkém Meziříčí, dru-
hý ženě do  SeniorCentra v  Telči a  po-
slední do SeniorCentra v Liberci. Žáci 
s  výtvarným nadáním  pěkně vyzdo-
bili dopis  i  obálku a  přepisu společ-
ně složeného textu  se ujali jedinci 
s úhledným rukopisem. Všichni se sna-
žili odhadnout, co by adresáty zaujalo 
a potěšilo, a vzniklo tak krásné společ-
né dílo, jež potěší.

Mgr. Hana Švecová

Světový pohár horských kol
 (Nové Město na Moravě 25.–26. 5.)
V Novém Městě na  Moravě se i  letos tradič-
ně jel závod Světového poháru horských kol. 
Tento závod je nejvýznamnější cyklistickou 
událostí na území ČR a pořádá se pravidelně 
od  roku 2011. Závodu se účastní závodníci 

z přibližně 45 států světa. Žáci prvního roční-
ku oboru reprodukční grafik se této události, 
pod záštitou Kraje Vysočina, s  fotokoutem 
zúčastnili také.

„I přes promělivé počasí k nám někteří fa-
noušci zavítali a  vyfotili se s  připravenými 

rekvizitami. Fanoušci uměli vytvořit úžasnou 
atmosféru. Celou akci jsme si s  nimi užili.“ 
Kladně hodnotili a okomentovali akci zúčast-
nění žáci - Valerie, Nikol, Anna a Pavel z RG1.

UOV grafická dílna, žáci RG1
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S O U T Ě Ž ES O U T Ě Ž E
Úspěch v  soutěži „Jak si ochránit svoji identitu a  peníze?“
(Jihlava 31. 5.)

Této kreativní soutěže se účastnili žáci obo-
ru reprodukční grafik a  designér v  reklamě 
v rámci odborného výcviku.

31. května 2024 proběhlo slavnostní vyhlá-
šení vítězů na Krajském úřadě Kraje Vysočina 
v  Jihlavě. Tato soutěž je zaměřena na  jed-
notlivé oblasti IT (kyberbezpečnost). Ceny 
v jednotlivých kategoriích předával za účasti 

sponzorů radní  Kraje Vysočina 
pro oblast školství RNDr.  Jan 
Břížďala. 

V kategorii „Plakát, komiks, 
prezentace - střední škola“  zís-
kala 1. místo Natálie Doležalová 
z RGF2 a ve stejné kategorii obdr-
žel 3. místo Alex Matty Fajmonů 
také ze třídy RGF2.

V kategorii „Výukový materiál - 
pedagog“ získala 2. místo vyuču-
jící Bc. Sára Křivánková.

Všem oceněným blahopřejeme!
Bc. Sára Křivánková

Matematická soutěž
V únoru proběhlo na naší škole školní kolo ma-
tematické soutěže pro studijní i učební obory. 
V rámci studijních oborů se zúčastnilo 59 žáků 

a učební obory zastupovalo 25 žáků. Studenti 
soutěžili v  pěti kategoriích. Žáci, kteří se 
umístili na  stupních vítězů, obdrželi poukáz-
ky na občerstvení a postoupili do celostátní-
ho kola matematické soutěže.

STUDIJNÍ OBORY
1. ročník

Pořadí Jméno Třída
 1. Vašina Jonáš HT1
 2. Mládková Eliška OA1A
 3. Nevoral Michal CR1

2. ročník
Pořadí Jméno Třída
 1. Bednářová Lenka OA2B
 2. Láterová Lucie OA2A
 3. Procházka Dominik OA2A

3. ročník
Pořadí Jméno Třída
 1. Trojanová Denisa OA3B
 2. Novák Jakub OA3A
 3. Zikánová Aneta OA3B

UČEBNÍ OBORY
1. ročník

Pořadí Jméno Třída
 1. Hanušová Natálie ADF1
 2. Vicanová Natálie RGF1
 3. Čermáková Tereza ADF1

2. ročník
Pořadí Jméno Třída
 1. Kajnarová Petra AD2
 2. Gašparíková Jana AD2
 3. Fajmonů Alex Matty RGF2

Ing. Marcela Tomanová
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Mezi prvními 60 z 1 902 fotografií
(Praha 19. 3.)
Žáci oboru designér v  reklamě a  repro-
dukční grafik spolu s  žáky, kteří navště-
vují školní projekt „Kreativní tvorba 
aneb v  hledáčku fotografa“, měli mož-
nost  zúčastnit se fotografické soutěže 
PHOTOCONTEST. Ta je součástí rozsáh-
lého vzdělávacího projektu PHOTOBASE, 
který je určený studentům středních škol 
a žákům 2. stupně základních škol po celé 
České republice.

Letošního ročníku se zúčastnilo 561 
studentů z  80 škol z  celé České republi-
ky. Do  finálového kola postoupila i  naše 
žákyně Julie Hinková z  třídy C2, která 
navštěvuje školní projekt, s  fotografií „V 
dálce“. Spolu se spolužáky  ze školního 

projektu a  pedagogickým dozorem  vy-
razila do  Prahy na  slavnostní vyhlášení 
v Novoměstské radnici.

Celá cesta se nesla v  duchu vyprávění 
historek z  dětství a  sportovních zážitků. 
Po cestě k Novoměstské radnici se naskyt-
la příležitost spatřit českou cukrářskou 
ikonu Josefa Maršálka.

Z finálového kola byli odbornou porotou 
vybráni vítězové z každé kategorie. I když 
se Julii nepodařilo s  fotografií prosadit 
na  místa vítězů, byl  to obrovský úspěch. 
Jako jediná středoškolačka byla vybrána 
jako fotografka amatér, zbytek středo-
školáků, kteří do  finále postoupili, byli 
žáci z  fotografických oborů. Odbornou 
porotu tvořili významní čeští fotografové 

Adolf Zika, Ivan Látal, Jan Neubert, Václav 
Kvičera a Ivan Bárta.

Výstava fotografií bude v  Novoměstské 
radnici na Praze 2 trvat do 7. dubna 2024 .

Bc. Sára Křivánková

Talenti 1. ročníků
(Jihlava 28. 5.)

Na Obchodní akademii v  Jihlavě proběhl 
již 21. ročník soutěže Talenti 1. ročníků-ZAV 
Jihlava. Soutěže se zúčastnilo celkem 13 škol 
nejen z kraje Vysočina, ale i vzdálených míst 
ČR, jako jsou např. Mariánské Lázně, Uherské 

Hradiště a  Domažlice. Garantem soutěže se 
stala Ing.  Helena Zaviačičová, mistryně svě-
ta v psaní všemi deseti a držitelka světového 
rekordu. Soutěžními disciplínami byly již tra-
dičně korektura textu, ZAV-minutovky a  opi-
sy nejen z obrazovky, ale i  z  tištěného textu, 
vždy s penalizací 10, 50 a 100 úhozů za každou 

neopravenou chybu. Vítězové v  těchto ka-
tegoriích dosahovali neuvěřitelné rychlosti 
přes 400 čistých úhozů za  minutu. Za  naši 
školu soutěžily studentky třídy OA1A Barbora 
Alexová, Eliška Divišová a  Nikol Svobodová, 
kterým velmi děkujeme za reprezentaci školy.

Ing. Taťána Vejtasová
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Gastro Hradec 2024
(Hradec Králové  18. 4.)

Žákyně druhého ročníku oboru cukrář Julie Hinková, Kristýna Jičínská a  Adéla Mičková se 
zúčastnily soutěže GASTRO HRADEC. Ze soutěže si přivezly stříbro, bronz a diplom za účast. 
Kromě ocenění jsme si všechny odnesly spoustu zážitků. Děvčatům moc děkuji za pěkný den. 
Vedení školy děkuji za možnost zúčastnit se soutěže. Celou přípravu i samostatnou soutěž pro-
vázela skvělá nálada.

UOV Eva Valová

Matematický 
klokan
(22. 3.)

V  pátek  probíhala na  základních a  střed-
ních školách v  celé České republice soutěž 
Matematický klokan. Na naší škole se do sou-
těže zapojilo celkem 51 žáků 1. až 3. ročníků 
studijních oborů. V časovém limitu 75 minut si 
soutěžící museli poradit s 24 příklady. V rám-
ci naší školy si nejlépe vedli žáci z 1. ročníků, 
kterým byly následně předány ceny a diplom:
1. místo  Jonáš Vašina  (HT1, 81 bodů)
2. místo  Tadeáš Parkan  (OA1C, 75 bodů)
3. místo  Ondřej Vašíček  (HT1, 71 bodů)

Mgr. Zuzana Vilímová

Konverzační 
soutěž JUNIOR 
LINGUA
(Třebíč 10. 4.)
Na naší škole se konal již 19. ročník konver-
zační soutěže JUNIOR LINGUA v  anglickém 
jazyce. S radostí jsme přivítali studenty z ná-
sledujících škol Kraje Vysočina: OAHŠ Třebíč, 
SPŠT Třebíč, VOŠ a  SOŠ zemědělsko-tech-
nická, Bystřice n. Pernštejnem, Střední škola 
gastronomická A. Kolpinga, Žďár n. Sázavou, 
OA, VOZŠ, SZŠ, SOŠS Jihlava, HŠ Světlá a SŠ 
řemesel, Velké Meziříčí, SPŠ stavební aka-
demika Stanislava Bechyně, Havlíčkův Brod, 
SPŠ a SOU Pelhřimov.

Písemná část proběhla online u nás ve ško-
le na  platformě EduPage a  následovala úst-
ní část před komisí, do  které zasedla také 
Ing.  Lucie Hejkalová ze SPŠ stavební ak. St. 
Bechyně, Havlíčkův Brod.

Studenti projevili výborné znalosti a soutěž 
proběhla hladce a bez problémů. Gratulujeme 
k umístění soutěžících.

1. místo - Samuel Sapík - SPŠT Třebíč
2. místo - Michal Krčál - HŠ Světlá a SŠ řeme-

sel, Velké Meziříčí
3. místo - Nicol Čermáková - OA, VOZŠ, SZŠ, 

SOŠS Jihlava

Děkujeme všem účastníkům, ale i jejich vy-
učujícím za  ochotu a  spolupráci a  těšíme se 
na další ročník.

Mgr. Radka Hušková, 
Mgr. Daniela Nováková
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Kuchař Vysočiny Junior Open 2024
(Havlíčkův Brod 26. 3.)
Žákyně třídy HT2 Dominika Tvarůžková a Pavla Krpálková se zúčast-
nily 8. ročníku gastronomické soutěže. Soutěžním úkolem bylo při-
pravit hlavní chod s omáčkou a alespoň jednou přílohou s použitím 
králičího hřbetu a mrkve. Dezert byla žemlovka v moderní úpravě. To 
vše pro 4 osoby, v časovém limitu 60 minut. Úkol to byl velmi těžký 
a  děvčatům se podařilo v  konkurenci ostatních škol získat krásné  

2. místo v  přípravě 
hlavního chodu a krás-
né 3. místo v  přípravě 
dezertu. Jako tým 
se umístily  na  3. mís-
tě. Pro děvčata je to 
velká zkušenost, gra-
tulujeme k  tomuto vý-
bornému umístění a  poděkování patří taktéž učitelce Bc.  Miroslavě 
Šrutkové, která děvčata na soutěž připravovala.

Bc. Miroslava Šrutková, Mgr. Jitka Vejtasová

Ekonomická olympiáda
(Jihlava 22. 3.)
Koncem března se studentky Adéla 
Bartoňová (OA4A) a  Veronika Staňková 
(OA3B) zúčastnily krajského kola ekonomic-
ké olympiády, které proběhlo v  prostorách 
Krajského úřadu Kraje Vysočina. Zařadily se 
tak mezi 5 % studentů středních škol s nejlep-
šími ekonomickými znalostmi.

Ing. Hana Krátká
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Centrum dokumentárního filmu 
pro 3. ročníky
(Jihlava 18.–19. 4.)
Studenti třetích ročníků naší školy 
se zúčastnili přednášky na  téma 
mediální prostor v  době postfaktic-
ké v  Centru dokumentárního filmu 
v Jihlavě. Náplní byla edukace v pro-
středí internetu a sociálních sítí s dů-
razem na  rozvoj umělé inteligence, 
který šel v  posledních dvou letech 
raketově nahoru. Přednášející zahr-
nul do  svého programu i  vhodnou 
dávku humoru, která uvolnila místy napjaté téma. Exkurze byla velmi vydařená a bylo to 
krásné zpestření školního programu.

Barbora Janoušková (CR3)

Cesta časem 
Legiovlakem
(4.–7. 6.)
V červnu se několik tříd naší školy vydalo na-
vštívit speciální muzeum putující po kolejích, 
které letos zavítalo i  do  Třebíče.  Také naše 
třída CR1 se  7. 6. 2024 zúčastnila návštěvy 
Legiovlaku.

Jedná se o  repliku vlaku, kterým se pře-
pravovali legionáři v  letech 1918-1920 
v  Rusku.  Prohlídkou nás provázel průvodce 
v tematickém oděvu, který si připravil zajíma-
vý výklad. Celou prohlídku vlaku jsme si užili 

a získali jsme nové informace, které nám po-
mohou během studia.

Nela Šúteriková (CR1)

V Z D Ě L Á N ÍV Z D Ě L Á N Í
Studentské volby do Evropského parlamentu
(21. a 22. května)
Studentské volby do  Evropského parlamentu 2024, které orga-
nizuje Člověk v  tísni, se uskutečnily na  školách po  celé České 
republice. Zapojili jsme se i  my. Možnost volit měli studenti 
starší 15 let, vlastní volby probíhaly obdobným způsobem jako 
volby skutečné - sestavili jsme volební komisi, připravili voleb-
ní místnost s  urnou a  plentou, voliči obdrželi hlasovací lístky, 
na kterých zaškrtávali politické strany, hnutí nebo koalice, které 
ve volbách skutečně kandidují. Celkem se voleb „nanečisto“ zú-
častnilo 273 voličů z naší školy.

Mgr. Zdeňka Macurová
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Využití nové 
mapy Fairtrade
Druhé ročníky OU si v rámci OBN zpestřily 
učení o globalizaci plněním úkolů na nově 
instalované mapě Svět v  souvislostech. 
Šest témat /Fairtrade, klimatické změ-
ny, propojenost světa, koloniální histo-
rie, pracovní podmínky, hybatelé změny/ 
zpracovávaly čtyřčlenné skupinky a nejza-
jímavější poznatky následně prezentovaly 
před spolužáky.

Mgr. Hana Švecová

Exkurze 2. ročníků UO na Městský úřad Třebíč
(Městský úřad Třebíč 10. 4. a 14. 5.)
V rámci probíraného učiva občanské nauky o samo-
správě podnikl druhý ročník exkurzi na Městský úřad 
Třebíč. Charismatická mluvčí Irini Martakidisová 
žáky po  krátké prezentaci v  zasedací místnos-
ti provedla po obou budovách úřadu a předala jim 
praktické informace: kde je možné se přihlásit k tr-
valému pobytu, zaplatit poplatek za  svoz odpadu 
nebo za psa apod. Žáci se aktivně ptali na vše, co 
je zajímalo ohledně zajišťování chodu města a  po-
třeb jeho obyvatel. Po zdolání spousty schodů rádi 
spočinuli v technicky dokonalé hlasovací místnosti 
pro zastupitele.

M. P.: „Uvažuji o sepsání petice kvůli kácení stro-
mu, proto mě zaujalo, že každou peticí se rada za-
bývá a projedná jich ročně 6-10.“

A. N.: „Překvapilo mě, že v archivu v nejvyšším pa-
tře se skrývají písemnosti už od roku 1952.“

L. N. + T. L.: „Utkvělo nám, že město se také stará 
o 71 dětských hřišť a zrovna zařizuje výměnu písku.“

Mgr. Hana Švecová

Týdny mediálního vzdělávání
(6. 5.–17. 5.)
Týdny mediálního vzdělávání pořádá organi-
zace Člověk v tísni v rámci vzdělávacího pro-
jektu Jeden svět na školách. Cílem je posílit 
kritické myšlení žáků a studentů. Pro většinu 
českých žáků a  studentů jsou totiž hlavním 
zdrojem informací sociální sítě a kamarádi. 
Bohužel  poslední výzkumy z  let 2020 a  2022 
ukazují, že seriózní  média využívají při hle-
dání aktuálních informací stále méně a klesá 
i důvěra v ně. 

Pracovní aktivity pro žáky byly zaměřeny 
na  Click-bait [z angl. Click - kliknout, bait 

- návnada], což je poutavý a  klamavý titu-
lek, který se snaží čtenáře přimět, aby článek 
otevřel. Díky jeho otevření  se zvýší příjmy 
z online reklam. Zároveň takové šokující titul-
ky mohou zkreslovat danou zprávu a předá-
vat nepravdivé informace např. o činnosti EU.

Žáci prvních a  druhých ročníků učebních 
oborů si také mohli zahrát interaktivní hru za-
měřenou na práci s dezinformacemi, ve které 
se snažili zvítězit ve  volbách na  prezidenta 
fiktivní země Tropicany pomocí toho, že po-
špiní svého protikandidáta Romadúra.

Mgr. Hana Švecová

Horácké divadlo  Jihlava
(Jihlava 22. 3.)
Také v  letošním školním roce se všechny 2. 
ročníky studijních oborů a třída PO1 zúčastni-
ly divadelního představení v Horáckém diva-
dle Jihlava. Tentokrát šlo o tragédii Macbeth 
od Williama Shakespeara. Akce započala ráno, 
kdy se žáci scházeli na třebíčském autobudo-
vém nádraží, ze kterého je autobusy odvez-
ly ke zmíněnému divadlu. Po příjezdu si všichni 
odložili věci do  šaten a  počkali na  učitelky, 
které je následně navedly do sálu. Pak světla 
zhasla, nastalo ticho v obecenstvu a na dvou 
protějších balkóncích začala scéna z  před-
stavení, která diváky  vtáhla do  dění hry. 

„Začátek byl skvělý, než se na  pódiu  objevili 
další dva muži. Jeden v  novodobém oble-
čení s telefonem v ruce a druhý v něčem, co 
zmátlo většinu z  nás. Nebylo řečeno, kdo je 
kdo, a  než se dostalo k  dalším scénám, ně-
kteří jsme nepochopili, co se vlastně děje 
a  kdo jsou ti dva další muži,“ okomentovali 
hru žáci třídy PO1. Jak totiž všichni mohli zjistit, 

Horácké di-
vadlo pojalo 
téma Macbeth 
po  svém. 
Divadlo tak 
předvedlo tři 
muže, kteří hráli 
Macbetha, tři ženy, které hrály jeho manžel-
ku, a scénu, která prolínala středověk, dobu 
renesance  a  současnost. Ze začátku tak pří-
běh mátl v  dění. Pochopitelně byly některé 
scény velmi vyvedené, ovšem některé role 
v hraném příběhu chyběly a někteří herci hrá-
li dvoj- i trojrole. Snažili se tvůrci této drama-
tizace snad ukázat, jak by Macbethův příběh 
fungoval i v jiném století? I přesto všechno se 
Horáckému divadlu hra povedla. Měli krás-
nou scénu, dobře zvolenou hudbu a  vtipně 
vložené vsuvky, které dokázaly obecenstvo 
pobavit. To vyvážilo části, které nepůsobily 
zdařile.

Julie Lenártová (PO1)

Ilustrační foto (zdroj: Pexels) 
Foto: Vaan Photography



  11 ◆ ČERVEN 2024 STRANA 11

J U N I O R  S H O WJ U N I O R  S H O W
...u kadeřnic
(Třebíč 15. 5.)
Májová prezentace naší školy, nesoucí 
se ve  znamení hudby, je za  námi. Ukázky 
různých druhů loken, krepování a  pletení 
copánků přilákaly spíše dámskou část popu-
lace. Kluci využili barevné spreje a dočasné 
tetování. Některé dámy si dopřály masáž ru-
kou a velice oblíbené bylo i malování na obli-
čej, kterého využili naši nejmenší. Souběžně 
s akcí pořádanou v budově školy se v našem 
novém kadeřnictví soutěžilo. Téma, které 
měli žáci 2. ročníku zpracovat, bylo melo-
die ve  vlasech. Na  stupních vítězů se umís-
tily Simona Balounová, Radka Daňhelová 
a  Sabina Otoupalová. Cenu poroty za  kre-
ativitu získaly Táňa Tomečková a  Karolina 
Motáčková. Všem soutěžícím se dařilo a mo-
delkám to velice slušelo. 

KA1, KA2

...u designerů a floristů
V  tomto roce uplynulo 200 let od  narození významného hudebního skladatele Bedřicha Smetany, proto tématem výstavy žáků našeho 
oboru bylo spojeno s tímto jménem. Na výstavě se podíleli designeři a floristi všech ročníků pod vedením paní učitelky Šúterikové, Zimové, 
Dokulilové, Obršlíkové a  Rohárové. Za  obor designer byly vystaveny repliky hudebních nástrojů, kresby, obrazy, dárkové balení, dárkové 
koše a úprava stolu s květinovou výzdobou. 
Za  obor prodejce květin byly vytvořeny růz-
né variace věnců, sesazovaných nádob, flo-
wer boxů, vypichovaných nádob, sušených 
vazeb a dekorativních kytic.

Havlíková Natálie, Jurková 
Kateřina, Kolman Adam (AD2), Aneta 

Dvořáková, Eliška Prušová (F2)
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J U N I O R  S H O WJ U N I O R  S H O W
Kreativita a technologie ve vzdělání
(Třebíč 15. 5.)
Jako každý rok tak i  letos se grafická dílna 
prezentovala na  Junior show svými do-
vednostmi. Naši žáci představili, nejen jak 
pracují v  grafických programech, které 
jim umožňují vytvářet grafické návrhy, ale 
předvedli i inovaci naší školy v oblasti tech-
nologie. Kromě práce s 3D tiskem, 3D perem 
byla k  nahlédnutí i  práce s  vyšívacím stro-
jem, řezacím plotrem a  v  neposlední řadě 
i návrhy a práce na laserovém gravírovacím 
stroji. A  nebyla by to grafická dílna, kdyby 
chyběl fotokout, v němž si návštěvníci moh-
li vytvořit vzpomínku na tento den. 

UOV grafická dílna

Výtvarné zpracování Bedřicha Smetany
Během Májové Junior show proběhla výtvar-
ná soutěž Junior Art. Letošním tématem byla 

„Má vlast“ u  příležitosti 200. výročí narození 
hudebního skladatele Bedřicha Smetany. 
Žáci dostali před zahájením soutěže podmín-
ky k  vypracování. Mohli využít kresbu nebo 
malbu jakýmkoliv suchým či mokrým mate-
riálem (tužka, pastelky, barvy, uhel či rudka).

Zúčastnilo se 11 žáků z  různých učebních 
i studijních oborů z naší školy. Soutěž hodno-
tilo 5 porotců.

Všem zúčastněním byl předán malý dárek 
a  účastnický list. První tři místa obsadily 
žákyně: 1. místo Tereza Čermáková ADF1, 
2. místo Žaneta Zelenáková z  HT3 a  3. mís-
to Natálie Čermáková z  ADF1, které dostaly 

pohár, diplom a tašku plnou výtvarných po-
třeb a elektroniky.

Velice ráda bych tímto poděkovala vede-
ní školy za  možnost uskutečnění soutěže, 
porotcům za  hodnocení a  žákům za  aktivní 
účast v této soutěži.

Bc. Sára Křivánková

Junior show a průvodcování CR2
Průvodcování třebíčským náměstím 
a Městskou věží v rámci Junior show využilo 
asi 200 klientů. Průvodci ze třídy CR2 proved-
li celkem sedmi stanovišti na náměstí kromě 
studentů naší školy i tři třídy základní školy 
a několik dospělých zájemců z řad veřejnosti. 
Každou skupinu doprovázela tajemná osoba 
v historickém kostýmu, která za správné od-
povědi udělovala protiinflační třebíčský stří-
brňák. Kdo se na  konci prohlídky prokázal 
nejvíce stříbrňáky a  podle indicií uhodl, že 

onou tajemnou osobou byl lokátor Herman, 
získal zaslouženou odměnu.

Průvodcování na  věži bylo za  poplatek 
(MKS 20,- Kč), průvodcování náměstím bylo 
zdarma. Žáci si vyzkoušeli nelehkou roli prů-
vodců. Obzvláště náročné bylo průvodcovat 
sportovní třídu ZŠ T. G. Masaryka Třebíč. 
Hokejisti byli jak roj čmeláku a nejvíce se jim 
líbil náš lokátor Herman.

Ing. Daniela Vitásková
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J U N I O R  S H O WJ U N I O R  S H O W
Obor cukrář
V  rámci Junior show  probíhal 2. ročník 
soutěže malování na  marcipán. Letošní 
téma malování bylo kouzlo hudby, které 
bylo spojeno s  dvoustým výročím naroze-
ní známého českého skladatele Bedřicha 
Smetany. Soutěž proběhla ve  dvou ko-
lech. Na malování měla děvčata 90 minut 
a mohla využít jak gelových barev a štětců, 
tak potravinářských jedlých fixů. Do  sou-
těže byla stejně jako loni zapojena i  ve-
řejnost. Porotci letos byly: UOV Natálie 
Velebová, AP Markéta Jánská a  AP Eva 
Hošková. V  prvním kole na  3. místě skon-
čila Lenka Koudelková (C1), na  2. místě 
Mariia Liutian (C1) a  na  1. místě Marie 
Karasová (C1). V druhém kole 3. místo ob-
sadila Tereza Hildebrandová (C2), 2. místo 
Kristýna Jičínská (C2) a  1. místo Sabina 
Hamerníková (C2). Cenu veřejnosti získala 
Lenka Strnadová (C1). 

Také jsme nabízeli na  prodej velice oblí-
bené makronky, různé druhy sušenek a  kla-
sické linecké. Na počkání žáci 1. a 2. ročníku 
oboru cukrář připravovali: cukrovou vatu 
různých příchutí, např. pomeranč, kiwi nebo 
ostružinu, dále čerstvé lívance nebo palačin-
ky (s marmeládou nebo s čokoládou) a  sa-
mozřejmě na  nich nesměla chybět šlehačka 
a  ovoce. Zákusky a  výstavu jsme se snažili 
vyzdobit tak, aby připomínala právě svátky 
hudby. Všichni jsme si Junior show užili a dou-
fáme, že vy taky! 

UOV oboru cukrář
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J U N I O R  S H O WJ U N I O R  S H O W
Obor 
kuchař-číšník
(Junior show 15. 5.)
Vůně grilovaných dobrot (marinovaný kuře-
cí steak, marinovaná krkovice) a tortily s ku-
řecím masem, čepované novinky  nealko 
piva s  příchutí mango a  limetka  a  osvěžu-
jících domácích limonád přilákaly spoustu 
návštěvníků. Návštěvníci zde měli také mož-
nost degustace turecké kávy, která se při-
pravovala tradičním způsobem v pískovém 
moka vařiči. Tento způsob přípravy kávy 
přináší nejen vynikající chuťový zážitek, ale 
také vizuální podívanou. Návštěvníci mohli 
sledovat, jak se káva pomalu zahřívá v hor-
kém písku a  jak vzniká její bohatá pěna. 
Celá akce byla nejen kulinářským zážitkem 
pro žáky, kteří se na přípravách a samotné 
akci podíleli, ale také příležitostí k  setkání 
a  společnému strávení času v  příjemné at-
mosféře. Májová Junior show se i  letos vy-
dařila a  opět potvrdila, že dobré jídlo, pití 
a společnost jsou klíčem k úspěšné akci.

UOV oboru kuchař-číšník

Turnaj ve smíšeném volejbalu
 
V rámci Májové Junior show jsme zorganizo-
vali turnaj smíšených družstev ve volejbale. 
Zúčastnilo se celkem 6 týmů, které hrály 
ve  dvou skupinách po  třech. My jsme si 
bohužel vylosovali do  skupiny Gymnázium 

Třebíč (pozdějšího vítěze turnaje) a  Střední 
průmyslovou školu Třebíč. Ze skupiny jsme 
nepostoupili, ale v zápase o 5. místo jsme po-
razili Gymnázium Moravské Budějovice.

Mgr. Vítězslav Svoboda
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Okouzlující Telč
(Telč 16. 5.)
V  rámci odborného výcviku jsme zavítali 
na velmi zajímavou exkurzi do Telče. Nejprve 
jsme navštívili státní zámek a prohlédli si re-
nesanční sály. Na zámku nebyly k vidění pou-
ze prvky renesance, ale také gotiky a baroka. 
Nejvíce nás zaujal Africký sál, v kterém jsme 
zhlédli  trofeje ulovených a vypreparovaných 
zvířat. Dále jsme měli možnost vidět vzácné 
gobelíny a také královskou klenotnici. Po pro-
hlídce zámku následovala malá zastávka v zá-
mecké zahradě, kde se natáčela pohádka 
Z pekla štěstí.

Poté jsme se přesunuli přímo do prostor re-
klamního studia Reklamní potisk. Majitel 
firmy nám ukázal nejen výrobu sítotiskové 
formy po samostatný tisk, ale měli jsme mož-
nost vidět i  karuselové stroje. Po  prohlídce 
jsme se zastavili na náměstí, kde jsme zblízka 
obdivovali renesanční měšťanské domy.

Z  této exkurze si odnášíme spoustu infor-
mací. Dozvěděli jsme se mnohé o konkrétních 
uměleckých slozích, což se  nám bude hodit 
v příštím školním roce při výuce dějin umění, 
které jsou součástí závěrečných zkoušek. 

Vyučujícím  děkujeme za  krásnou exkurzi 
a těšíme se, až budeme moci vyrazit na další 
podobnou akci.

RG a AD v Kralicích
(Kralice nad Oslavou 12. 4.)
Po několikaleté odmlce jsme letos opět mohli s žáky navštívit Kralice 
nad Oslavou a jejich Bibli kralickou. Výstava Umění knihtisku a bratr-
ská tiskárna v Kralicích nabízí originální ukázky knihtiskařského umě-
ní z přelomu 15. a 16. století. Zde se tiskly nejen knihy náboženského 
charakteru (tj. bible či bratrské kancionály), ale také nejrůznější svět-
ská díla a učebnice. Jejím nejvýznamnějším produktem však zůstává 
šestidílná tzv. Bible kralická, náležící nejen k  vrcholům tiskařského 
umění v  našich zemích, ale především k  pokladům českého jazyka. 
Bible kralická totiž významně přispěla k  uchování a  rozvíjení české 
řeči v pozdějších dobách.

Žáci zde mohli vidět nejen funkční repliku knihtiskařského ručního 
lisu, litery, výtisky, ale dozvěděli se i o historii tajné bratrské tiskárny 
a o výjimečnosti Bible kralické.

UOV grafická dílna

Jak to vlastně funguje
(Třebíč 15. dubna)
Žáci 2. ročníku oboru reprodukční grafik se zúčastnili exkurze ve firmě 
Potisk Palát. Dozvěděli se něco o tiskových technologiích, měli mož-
nost se podívat na tiskové stroje při práci a odnesli si spoustu důle-
žitých informací, které se jim jistě budou dále při studiu určitě hodit.

UOV Michal Schneider

Jarní trendy v Brně
(Brno 26. 3.)
Před Velikonocemi jsme podnikli exkurzi za novými trendy ve vy-
stavování výkladních skříní v Brně. Prošli jsme si centrum města 
i nákupní centrum Vaňkovka. Společně s učitelkami odborného 
výcviku jsme hodnotili jarní úpravy výkladních skříní i volbu se-
zónních dekorací. Exkurze nám před nadcházejícími zkouškami 
přinesla velkou dávku inspirace a  nepostradatelné postřehy 
z řad učitelek i spolužáků.Žáci AD3 děkují za krásný den v Brně.

Zdenka Poľomská (AD3)

Adam Kolman, Kateřina Jurková,  
Dominika Žilková a Natálie Havlíková (AD2)
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Exkurze – Floria Kroměříž, zámecké zahrady Kroměříž
(Kroměříž 7. 5.)
Žáci druhého a  třetího ročníku oboru flo-
rista a  žáci třetího ročníku oboru designér 

v  reklamě navštívili s  učiteli ODV Výstaviště 
Kroměříž. Zde byla k nahlédnutí květinová ex-
pozice na téma „Láska v oblacích“ od českých 
profesionálních floristů. Dále byly k  vidění 
zákoutí zahrad, prodejní stánky s  květinami 
a zahradní doplňky.

Z  výstaviště jsme se přesunuli na  kromě-
řížské náměstí, kde jsme viděli zámek a jeho 
krásné zahrady.

Exkurze byla pro žáky velice inspirativní 
a nápaditá.

Lucie Koblížková, Pavlína Hájková (F3)

Zámek a zámecké podzemí Telč
(Telč 28. 5.)
V  úterý se naše třída 1. ročníku oboru desig-
nér v  reklamě vydala na  exkurzi do  historic-
kého města Telč, které je od  roku 
1992 zapsáno na  Seznamu světo-
vého dědictví UNESCO. Toto ma-
lebné město na Vysočině je známé 
svými renesančními a  barokními 
stavbami, jež se dochovaly v téměř 
původním stavu.

Naše první zastávka byla na tel-
čském zámku, který je jednou 
z  nejvýznamnějších renesančních 
staveb v České republice. Zámek je 
obklopen nádhernými zahradami 
a  parky, které poskytují úchvatný 
pohled na okolní krajinu. Prohlídka 
zámku nás provedla bohatě zdo-
benými sály, kde jsme obdivovali 
krásné fresky, štuky a  nábytek 
z období renesance. Naši průvodci 
nám poskytli zajímavé informace 
o  historii zámku, jeho majitelích 
a  významných událostech, které 
se zde odehrály.

Po prohlídce zámku jsme se vydali do  zá-
meckého podzemí. Toto podzemí je jedním 
z  méně známých, ale o  to více fascinujících 

míst Telče. Původně sloužilo jako sklad po-
travin a  úkryt v  době nebezpečí, ale dnes je 
přístupné návštěvníkům a  nabízí zajímavý 

pohled do  minulosti. Chodby jsou 
úzké a místy temné, což jen přidá-
vá na tajemné atmosféře. V podze-
mí jsme se seznámili s historií těch-
to prostor a  dozvěděli se o  jejich 
využití v různých obdobích.

Exkurze do  Telče byla nejen 
poučná, ale také velmi zábavná. 
Díky našim průvodcům jsme se 
dozvěděli mnoho nového o  histo-
rii a  kultuře tohoto jedinečného 
města. Telč nás okouzlila svými 
malebnými uličkami, historickými 
památkami a  krásnou přírodou. 
Tato exkurze nám připomněla, jak 
bohaté je naše kulturní dědictví 
a jak důležité je ho chránit pro bu-
doucí generace.

Těšíme se na další dobrodružství 
a nové zážitky, které nám školní vý-
lety přinesou.

Tomáš Tuza ( ADF1)
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Maturity CR4

Maturitní zkoušky oboru cestovní ruch 
dopadly letos mimořádně úspěšně. Z  26 
maturantů si jich 14 odneslo vyznamená-
ní. Většina studentů má v  plánu pokračo-
vat ve studiu na vysoké škole jak v oboru 
cestovní ruch, tak i v jiných specializacích. 
Držme jim palce, ať jsou úspěšní i  v  další 
životní etapě.

Ing. Daniela Vitásková

RG na workshopu
(Třebíč 4. 6.)
Žáci 2. ročníku oboru reprodukční grafik 
se v  rámci odborného výcviku zúčastnili 
workshopu v  třebíčském muzeu Vysočiny. 

Workshop byl zaměřen na  knihařskou vaz-
bu V8, jedná se o  knihu v  pevných deskách. 
Knižní blok je ušit nití a  za  předsádky vlepe-
ný do  knižních desek. Kniha je opatřena ka-
pitálkem a stužkou. Výrobky se žákům velmi 
povedly.

Bc. Sára Křivánková

Cesta k odpovědnosti a kreativitě: 
ŠKOLNÍ EXKURZE A RECYKLACE
(Třebíč 15. 4.)
Školní exkurze do třídicího centra pro odpad 
a jeho recyklaci nám otevřela oči a inspirova-
la k akci. Prohlídka centra nás naučila správ-
nému třídění odpadů a procesům recyklace.

Nezapomenutelným okamžikem byla 
návštěva recyklačního střediska, kde jsme 
viděli, jak se starý materiál dá opakovaně 
využít. Po  návratu do  školy jsme se rozhodli 
využít naše znalosti a vyrobit květináče z re-
cyklovaného papíru a  vody pro naše spolu-
žáky z  oboru florista.Tato zkušenost nejen 
osvětlila význam recyklace, ale také nás 
motivovala k  činům a  vzájemné spoluprá-
ci. Ukázala nám, že i  malé kroky mohou mít 

velký dopad na životní prostředí a šetření fi-
nančními prostředky.

Tomáš Tuza (AD1)
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Projektový týden 
CR1 a CR2
Je tady červen a  s  ním i  projektový týden 
zaměřený na  poznávání destinací a  zařízení 
cestovního ruchu v  bližším i  vzdálenějším 
okolí Třebíče. Organizační skupiny CR2 si 
procvičují práci organizátora zájezdu a  záro-
veň i jeho průvodce. Je to tedy dřina... Žáci se 
musí nejen naučit  text, ale také  jej přednést 
zajímavým způsobem svým spolužákům. 
Některým tato dovednost činí obtíže, někteří 
hned v počátcích mile překvapí. Každopádně 
akce musí proběhnout hladce, aby splnila vý-
chovně vzdělávací cíl. Letos jsme navštívili 
Moravský kras, Telč, Valeč, Dolní Vilémovice 
a  Konopiště. Studenti dostávají ke  každé ex-
kurzi cca 10 otázek, které musí vypracovat 
do svého sešitu - cestovního deníku.

Ing. Daniela Vitásková

Poznáváme 
Třebíč

Víte, kde máme v  Třebíči Máchovy sady, roz-
luštíte chronogram na  jejkovském kostele, 
či znáte místo, kde v  Třebíči sídlila jednota 
bratrská?  Tyto a  další otázky z  pracovního 
listu museli studenti řešit v  rámci odborné-
ho semináře z  cestovního ruchu. Poznávání 
Třebíče je pro mnohé studenty překvapi-
vé. I sám učitel se diví, že žák z Třebíče neví, 
kde je Smetanův most. Ale od  toho je právě 
to uvědomělé poznávání, které pak studenti 
mohou využít při různých jiných průvodcov-
ských akcích.

Ing. Daniela Vitásková

Exkurze do Vídně
(Třebíč 24. 4.)
Studenti naší školy se zúčastnili exkurze 
do  Vídně. Výlet byl určen především pro 
studenty třetích ročníků maturitních oborů. 
Během návštěvy hlavního města Rakouska 
měli studenti možnost vidět muzeum cí-
sařovny Sisy v  Hofburgu, navštívili cent-
rum města, Stephansdom a  obchodní dům 
Swarovski. Velkým zážitkem byla i  návštěva 
místních kaváren a restaurací. Celou exkurzi 
měla na starost čtyřčlenná skupinka studen-
tů z  oboru cestovní ruch, která se postarala 
o výklad během cesty.

Anna Sloupová (CR3)

CR3  
v roli průvodců
Téměř celé druhé pololetí se studenti CR3 pod 
taktovkou svých učitelů připravovali na svoji 
červnovou praxi na hradech a zámcích. Museli 
zvládnout náročný text, naučit se vhodný hla-
sový projev a pracovat s  různými skupinami 
klientů. Teoretickou přípravu zvládli  v  zása-
dě dobře, což je předpokladem pro úspěš-
né  praktické  provázení. První prověrkou 
v praxi byl zámek Telč, kde jsou na praxi 3 stu-
dentky. Jedna z  nich,  Natálie, provedla své 
učitele i spolužáky v rámci projektového týd-
ne. Byla to teprve její druhá prohlídka a  do-
padla velmi dobře. Budete-li mít čas a  chuť, 
můžete si naše žáky poslechnout na Vranově, 
Nových Hradech, v  Dačicích, na  Rožmberku, 
Buchlově, atd.

Ing. Daniela Vitásková
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Stínování učitelů v Helsinkách
(Vantaa, Porvoo duben)
V termínu od 7. do 12. dubna roku 2024 se dvě vyučující Obchodní akademie a Hotelové 
školy Třebíč zúčastnily týdenní stáže zaměřené na stínování v partnerské škole nedale-
ko finského hlavního města Helsinky. Stínování vyučujících probíhalo ve dvou finských 
městech (Vantaa a Porvoo) na střední škole ekonomického zaměření Careeria a bylo rea-
lizováno prostřednictvím akreditace programu Erasmus+ v oblasti vzdělávání a přípravy. 
Cílem stáže bylo sledování průběhu finské výuky se zaměřením na využívání digitálních 
technologií a využívání metody CLIL ve výuce (tzn. zařazení cizího jazyka, nejčastěji an-
glického, do nejazykových odborných předmětů). 

Finská střední škola Careeria realizuje 
vzdělávání celkem ve  čtyřech různých měs-
tech a na osmi různých pracovištích. Vyučující 
nejprve zavítaly do města Vantaa, aby se zú-
častnily výuky ekonomických předmětů, kte-
ré jsou na OAHŠ Třebíč vyučovány pod názvy 
Řízení podniku a  Marketing. Další den stíno-
vání vyučující strávily ve  městě Porvoo, kde 
se zapojily do výuky předmětu Průvodcovství 
a kde výuka probíhala také v anglickém jazy-
ce. Tato hospitace probíhala jednak v prosto-
rách školy, ale také částečně v terénu, neboť 
si studenti prakticky zkoušeli činnost průvod-
ce a umožnili tak českým vyučujícím pomocí 
jednotlivých výkladů poznat toto turisticky 
velmi atraktivní město, které je považováno 
za druhé nejstarší ve Finsku. 

V  průběhu stínování vyučující zjistily, že 
finští studenti pracují v e-learningovém pro-
gramu, ve  kterém procházejí jednotlivými 
tematickými okruhy, přičemž každý e-lear-
ningový modul je tvořen jak teoretickou, tak 
praktickou částí. Důraz na  smysluplné pro-
pojení teorie s  praxí je patrný v  každé hodi-
ně. Studenti proto musí při plnění zadaných 
úkolů vyrazit také do terénu a spolupracovat 
se soukromým sektorem. Za  inspirativní lze 
považovat také systém hodnocení studentů, 
na  kterém se spolupodílejí celkem tři lidé. 
Prvním je učitel, který hodnotí práci studenta 
v hodinách a plnění zadaných úkolů, dalším je 
žák, který formou sebereflexe hodnotí rozvoj 

svých znalostí a  dovedností, a  posledním je 
zaměstnavatel, který studenta mentoruje bě-
hem jeho praxe ve vybrané společnosti.

V  porovnání s  českým vzdělávacím systé-
mem je ve  finské výuce kladen velký důraz 
také na rozvoj schopností spočívajících ve vy-
hledávání informací na internetu a jejich efek-
tivním zpracování.  V  souvislosti s  tímto jsou 
do  finské výuky v maximální možné míře za-
pojeny digitální technologie, což v praxi zna-
mená, že studenti v hodinách využívají školní 
nebo své vlastní notebooky. Tématy navštíve-
ných ekonomicky zaměřených hodin byly na-
příklad veřejný a soukromý sektor, veřejné fi-
nance nebo udržitelnost a kvalita v podnikání.

Vždy po  absolvované hodině následovala 
diskuze českých vyučujících s  jejich finskými 
kolegy se zaměřením na obsah hodiny, hlavní 
cíle výuky, použité výukové metody a využití 
digitálních technologií ve  výuce. S  finskými 
vyučujícími byl diskutován také například 
rozdílný přístup k  výuce ze strany studen-
tů, systém hodnocení studentů a  specifika 
českého a  finského vzdělávacího systému. 
Na základě praktických informací od finských 
kolegů si české vyučující mohly vytvořit před-
stavu o práci finského učitele a fungování fin-
ského vzdělávacího systému, který se stále 
řadí mezi jeden z  nejúspěšnějších na  světě. 
V souvislosti s úspěchy finského vzdělávacího 
systému je učitel ve finské společnosti pova-
žován za  váženou osobu, která má v  mnoha 

případech několikaleté zkušenosti v  oboru 
a jeho vztah k žákovi je založen na vzájemné 
důvěře, respektu a pochopení.

Závěrem lze říci, že stínování ve Finsku bylo 
pro obě vyučující nezapomenutelné, často 
i dobrodružné, a také velmi obohacující z pro-
fesního i kulturního hlediska. Obě vyučující se 
těší, až budou moci sdílet své nové zkušenos-
ti a  poznatky  se svými kolegy na  Obchodní 
akademii a Hotelové škole Třebíč, ale také až 
budou moci vše ukázat svým studentům při 
aplikaci ve svých hodinách.

Ing. Simona Hlaváčková, 
 Ing. et Mgr. Kristýna Fialová

Stáže pro pedagogy byly spolufinancová-
ny z  programu Evropské unie Erasmus+.

Veškerá sdělení vyjadřují pouze názor autorů 
(Ing. Simona Hlaváčková, Ing. et Mgr. Kristýna 
Fialová), Národní agentura a Komise neodpoví
dá za uvedené informace.

Světový den hygieny rukou
(Nemocnice Třebíč 5. 5.)

Žáci oboru cukrář  si mohli na  akci  v  ne-
mocnici Třebíč pomocí speciální UV lampy 
zkontrolovat,  jak efektivní je jejich  čištění 
rukou.  Hygiena rukou je velmi důležitá pro 
každého člověka, obzvlášť  pro žáky gastro-
nomických oborů to platí dvojnásobně. 

5 a 5 prstů na obou rukou  propojení této sym
boliky s datem 5. 5., tedy Světovým dnem hygi
eny rukou, pořádaným Světovou zdravotnickou 

organizací (WHO), není náhodné. V  tento den 
si rok co rok připomínáme význam zdánlivě 
samozřejmé věci  mytí rukou. Tato, v  našich 
zeměpisných šířkách běžná a dostupná aktivi
ta, totiž významně pomáhá při prevenci mno
ha infekčních onemocnění (žloutenka typu A, 
Covid19, chřipka, salmonelóza aj.), což potvr
zuje MUDr. Marie Nejedlá, vedoucí Centra pod
pory veřejného zdraví při SZÚ: „Podle Světové 
zdravotnické organizace se až 80 % infekcí šíří 
špinavýma rukama.  Každý den se dotýkáme 
držadel v hromadných dopravních prostřed-
cích, nákupních košíků, mincí, klik u  dveří, 
zkrátka běžných předmětů, na  jejichž povr-
chu se nacházejí a množí viry a bakterie. Voda 
a mýdlo, potažmo antibakteriální gel, pokud 
tyto nejsou k  dispozici, pak pomáhají chrá-
nit naše zdraví.“ převzato ze stránek Státního 
zdravotního ústavu www.szu.cz 

UOV Eva Valová, Mgr. Jitka Vejtasová
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Za sladkým do Brna
(Brno)
Cukrářky 2. a 3. ročníku se vydaly na exkurzi 
do  Brna. Každý ročník jel sice v jiný den, ale 
program byl pokaždé stejný. Nejdříve jsme se 
vlakem dopravily na  hlavní nádraží do  Brna, 
poté jsme se přesunuly do  čokoládovny 
Minach. Zde jsme měly  možnost si zakoupit 
různé výrobky z čokolády (výběr byl opravdu 
pestrý), poté jsme se přesunuly do Motýlího 
domu- Papilonie Brno. Tam jsme si prohléd-
ly  různě barevné a  tvarově rozmanité mo-
týly - zde jsme načerpaly inspiraci různých 
barevných kombinací a  tvarů....Potom jsme 
se pěšky vydaly do cukrárny: „Sorry, pečeme 
jinak“kde nám paní majitelka- Šárka Divácká 
popovídala o  tom, jak je cukrařina krásná 
a jak je řemeslo potřebné. My jsme si mezitím 
daly  jejich úžasnou kávu, někdo i  limonádu 
a  skvělé dorty. Moc děkujeme za  milou ob-
sluhu a nádherný výklad od Šárky! Nakonec 
jsme šly okolo Rašnerovy pekárny, ve  které 
pečou úžasné dobroty- od  kynutých výrob-
ků až po  moderní dezerty jako je například 
Brownies.

UOV Natálie Velebová

Příprava žáků na 
zkoušky Cambridge C1
ŠKOLENÍ PRO VYUČUJÍCÍ ANGLIČTINY
(Třebíč 24. 6.)
Naše škola poskytuje žákům možnost slo-
žení mezinárodních jazykových zkoušek 
Cambridge. Přípravu studentů nepodceňu-
jeme, a  proto se i  my učitelé neustále vzdě-
láváme a  doplňujeme své znalosti. V  tomto 
případě jde o  školení zaměřené na  meto-
diku přípravy studentů na  jazykové zkouš-
ky. Minulý rok se učitelé angličtiny nechali  

 
vyškolit od Jazykové školy JŠ PARK na přípra-
vu žáků na  Cambridge zkoušky v  úrovni B2. 
Tento rok se v červnu uskuteční další školení, 
tentokrát se učitelé spolu se školitelem zamě-
ří na úroveň C1. Seminář je prakticky oriento-
vaný, a proto je učitelům (a následně i žákům) 
velmi přínosný.

Mgr. Dominika Mrhová

Jazykové 
zkoušky 
Cambridge
(Třebíč 18. 5.)
Na naší škole se uskutečnily jazykové 
zkoušky Cambridge. Všem, kteří zkoušky 
úspěšně zvládli, gratulujeme!  Druhý ter-
mín zkoušek se bude konat 14. prosince 
2024.

Mgr. Dominika Mrhová
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Exkurze do Brna
(Brno 12. 4.)
Studenti CR3 zavítali do Brna. Zde nejprve absolvovali prohlídku České národní banky, kde 
získali zajímavé informace o fungování centrální banky státu. Seznámili se se způsoby, jak 
identifikovat padělané peníze a co dělat s poškozenými bankovkami. Poté si prohlédli inter-
aktivní výstavu Institutu paměti národa, ta poskytla zajímavý pohled na osudy politických 
vězňů v době nacistického a komunistického režimu. Exkurze se vyvedla, přinesla studen-
tům nové poznatky související s ekonomikou a historií České republiky. 

Organizační skupina CR3

Kurz sushi
(2. 5.)
I v  letošním roce se nám podařilo zorgani-
zovat pro žáky naší školy kurz sushi. A koho 
jiného pozvat než zkušeného a  osvědčené-
ho sushi mastera, pana Tomáše Svobodu  ze 
Žďáru nad Sázavou /tomvari/.

Děkujeme za  super kurz a  těšíme se 
na viděnou!

Bc. Miroslava Šrutková

Přednáška ČOI
(21. 3.)
Žáci druhých ročníků oboru obchodní aka-
demie a  nástavbového studia podnikání 
se zúčastnili v  rámci své výuky přednášky 
České obchodní inspekce. Přednášejícím 
byl pan Mgr.  David Hanousek z  ČOI České 
Budějovice. V rámci přednášky se žáci dozvě-
děli mnoho zajímavých informací o tom, čím 
vším se ČOI zabývá, koho může přijít zkontro-
lovat, jak postupovat při reklamaci zboží, jak 
objednávat zboží v  e-shopech na  internetu 
a  „nenaletět“ podvodníkům. Na  závěr před-
nášky byl prostor na dotazy a zaznělo od pana 
Hanouska i plno příkladů z jeho praxe.

Ing. Alena Rohovská
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Gastronomické okénko
 V HLEDÁČKU PAŠTIKA

Není snad nikdo, kdo by neochutnal paštiku.  Málokdo ovšem ví, že paštiky 
mají bohatou tradici nejen u nás, ale i ve světě. Tato pochoutka je v mnoha ze-
mích považována za vrchol vyspělé gastronomie a její přípravě je věnováno velké 
množství času. S  výrobou paštiky, jako soutěžním úkolem, je možné se potkat 
na gastronomických soutěžích.

Proto byla tato pochoutka zařazena jako novinka na školních akcích. Návštěvník 
ji mohl nejprve ochutnat na kousku domácího chleba a potom i koupit a vychut-
nat v klidu domova.

Na výběr bylo ze dvou variant - zvěřinová paštika s brusinkami a domácí pašti-
ka z kuřecích jater se žampiony.

Bc. Miroslava Šrutková

ŽIJEME GASTRONOMIÍ
(Praha 12. 4.)
Na jedičné setkání špiček české gastrono-
mie se nám podařilo vyslat výběr žáků, kteří 
se nebojí udělat něco navíc a  vzorně repre-
zentují naši školu na  soutěžích - například 
na mezinárodní soutěži v Nitře nebo na kraj-
ské soutěži v  Havlíčkově Brodě.  Festival na-
bídl čtyři patra gastronomických zážitků, 
workshopy, přednášky, barmanské show, ba-
ristické soutěže a  ochutnávky toho nejlepší-
ho, co naše gastronomie nabízí.

Bc. Miroslava Šrutková

Makro Czech Gastro fest 2 Praha 2024
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S P O R TS P O R T
In-line kurz
(České Budějovice 27. 5.–29. 5.)

Na in-line kurz jsme vyrazili vlakem se třídou 
OA3B - sportovní management do  Českých 
Budějovic. Hned první den jsme se projeli 
do Hluboké nad Vltavou a navštívili i zámek. 
Další den jsme absolvovali kurz na  divoké 
vodě na umělém kanále. Jediné, co jsme ne-
stihli, byl beachvolejbal, ale i tak máme z kur-
zu spoustu nových zážitků.

Mgr. Vítězslav Svoboda

Silový čtyřboj
(Jihlava 13. 3.)
V  Jihlavě proběhlo krajské kolo v  silovém 
čtyřboji. Nejprve se začalo shyby podhma-
tem, potom následoval trojskok snožmo 
z  místa, předposlední disciplína byla bench-
press a nakonec poslední 4. cvik svis vznesmo 
na doskočné hrazdě otestoval sílu středu těla.

Náš čtyřčlenný tým obsadil krásné 5. místo. 
Konkurence byla opravdu veliká a celkem se 
zúčastnilo 15 týmů z celého Kraje Vysočina.

Mgr. Martin Homola
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Juniorský maraton
(Jihlava 8. 4.)

Deset žáků naší školy se začátkem dubna 
zúčastnilo semifinálového kola Juniorského 
maratonu. Závod probíhal formou štafety, 
přičemž každý zaběhl svůj úsek 4,2 km.

Náš smíšený tým bojoval do  posledního 
metru a nakonec skončil v první desítce na 9. 
místě. Rádi se za rok vrátíme. Děkujeme běž-
cům za reprezentaci školy. Mgr. Lenka Herbrichová

Cyklo-turistický kurz
(Bransouze 13.–17. 5.)
Cyklistický kurz 
jsme strávili  se tří-
dou OA2C-SPM opět 
v  Bransouzích, kde 
jsme byli ubytovaní 
u  místního koupa-
liště. Projeli jsme 
celé okolí, navštívili 
jsme hrad Rokštejn, 
Jalovec, Brtnici 
a  spoustu dalších. 
Po  cyklo výletech 
jsme si ještě stihli za-
hrát nohejbal a tenis. 
Počasí se nám zkazi-
lo až v  pátek na  ko-
nec kurzu.

Mgr.  
Vítězslav Svoboda

Stolní tenis
(Třebíč 9. 4.)
  Začátkem dubna proběhl přebor středních 
škol ve  STOLNÍM TENISU dívek a  chlapců. 
Soutěž se konala na  Střední škole stavební 
Třebíč. Čas konání byl od 8:00 do 13:00.

Žáci zastupující naši školu byli Jakub 
Kratochvíl, Ondřej Pacal, Šimon Říha, Oliver 
Krčál, Jana Bartesová, Tereza Sedláčková, 
Bára Nahodilová, Aneta Zikánová.

Nastoupila jen dvě dívčí družstva, družstvo 
dívek z naší školy se umístilo na prvním místě.

Umístění chlapců z  naší školy nebylo vy-
hlášeno, protože se vyhlašovaly pouze týmy 
umístěné do 3. místa.

Z chlapeckých týmů vyhrála Střední prů-
myslová škola Třebíč.

Jakub Kratochvíl (OA3B)


